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ZAPYTANIE USTNE WYMAGAJĄCE DEBATY O-0060/06
zgodnie z artykułem 108 Regulaminu
skierowane przez: Vincenzo Lavarra, Roberta Angelilli, Katerina Batzeli, Jean Beaupuy, Giovanni 
Berlinguer, Giusto Catania, Thierry Cornillet, Giuseppe Castiglione, Donata Gottardi, Umberto 
Guidoni, Giovanni Fava, Janelly Fourtou, Lilli Gruber, Claire Gibault, Nathalie Griesbeck, Anne 
Laperrouze, Pia Locatelli, Andrea Losco, Mario Mauro, Sebastiano Musumeci, Francesco Musotto, 
Philippe Morillon, Pasqualina Napoletano, Pier Panzeri, Giovanni Pittella, Umberto Pirilli, Lapo 
Pistelli, Vittorio Prodi, Guido Sacconi, Matteo Salvini, Francesco Speroni, Luciana Sbarbati, Gianluca 
Susta, Marc Tarabella, Riccardo Ventre, Donato Veraldi, Marcello Vernola, Armando Veneto, Marta 
Vincenzi, Sepp Kusstatscher, Mauro Zani oraz Nicola Zingaretti
do Komisji

Dotyczy: Stosowania wiórów drewnianych w procesie dojrzewania wina

Mając na uwadze

 że UE przyznaje priorytet polityce ochrony konsumentów, polityce przejrzystości w zakresie 
etykietowania środków spożywczych oraz polityce waloryzacji jakości produktów rolnych;

 że w Komitecie Zarządzającym ds. wina większość delegatów krajowych osiągnęła podobno 
ogólne porozumienie w sprawie włączenia stosowania wiórów do praktyk enologicznych 
wykorzystywanych w procesie dojrzewania wina;

 że projekt zmiany rozporządzeń (WE) nr 1622/20001, (WE) nr 884/20012 i (WE) nr 753/20023 jest 
rozpatrywany przez właściwe organy Światowej Organizacji Handlu;

 że europejscy konsumenci coraz częściej preferują wina jakościowe, również ze względu na 
zaufanie do tradycyjnych i bezpiecznych metod produkcji o silnym zakorzenieniu terytorialnym;

 że konkurencyjność europejskiego sektora wina opiera się głównie na produktach o 
potwierdzonej jakości, które spotykają się z coraz większą przychylnością ze strony 
konsumentów na rynku międzynarodowym;

Występuje się do Komisji z następującymi pytaniami:

1. Jakie jest w świetle wspólnotowych wytycznych w dziedzinie jakości i przejrzystości etykiet 
stanowisko Komisji w sprawie propozycji Komitetu ds. Win?

2. Czy Komisja nie uważa, że wspomniana praktyka enologiczna mogłaby naruszyć zasady 
przejrzystości, niewłaściwie uzyskując cechy win, które normalnie otrzymuje się poprzez 
tradycyjne ich dojrzewanie w beczkach?

3. Czy Komisja nie uważa, że zezwolenie (choć niepożądane) na tę praktykę nie powinno mieć 
zastosowania w przypadku win DOC, DOCG, IGT, a w przypadku pozostałych win powinno 
łączyć się z obowiązkiem umieszczenia na etykiecie informacji o praktyce wykorzystania wiórów 
drewnianych?

4. Czy Komisja nie uważa, że zezwolenie na wspomnianą praktykę może skłonić producentów 

1 Dz.U. L 194 z 31.7.2000, str. 1.
2 Dz.U. L 128 z 10.5.2001, str. 32.
3 Dz.U. L 118 z 4.5.2002, str. 1.



618367.PL PE 348.300

europejskich do rezygnacji z tradycyjnych metod stosowanych w procesie dojrzewania wina ze 
względu na wyższe ich koszty w porównaniu z ewentualną nową metodą?

5. Czy Komisja dokonała oceny wszystkich skutków tej propozycji, zwłaszcza w odniesieniu do jej 
wpływu na konkurencyjność europejskiego rynku win jakościowych?

Przedłożone: 07.06.2006
Przekazane: 09.06.2006
Termin na udzielenie odpowiedzi: 16.06.2006


